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Protokół Nr XXI/11 
z XXI sesji Rady Miejskiej 
w dniu 29 grudnia 2011 r. 

 
 

         Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 9.00 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył dwudziestą pierwszą po wyborach 
sesję Rady Miejskiej.        
Po powitaniu radnych, Burmistrza, gości zaproszonych i wszystkich obecnych oznajmił, iż zgodnie 
z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Artura Pokorę. 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ zmian w budżecie gminy w roku 2011; 
    2/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;  
    3/ ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2011; 
    4/ określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania należności cywilnoprawnych; 
    5/ stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego Centrum  Integracji Społecznej; 
    6/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Stary Waliszów; 
    7/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Nowa Bystrzyca; 
    8/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Marianówka, Szklary i osada Góra Igliczna;  
    9/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Ponikwa;  
  10/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Międzygórze; 
  11/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Międzygórze na lata 2007-2019; 
  12/ o zmianie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gorzanów na lata  
        2007-2016;  
  13/ utworzenia Zespołu Szkół w Wilkanowie;  
  14/ o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi  
        własność Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
  15/ ustalenia górnych stawek na wywóz nieczystości stałych i płynnych; 
5. Informacje Burmistrza. 

  6. Zapytania radnych. 
  7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
  8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
  9. Zamknięcie obrad.    

 
  W związku z tym, że na zapytanie Przewodniczącego Rady czy ktoś z radnych bądź Pani 
Burmistrz zgłaszają zmiany do przedstawionego porządku obrad nikt nie zabrał głosu, 
przystąpiono do realizacji przedstawionego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 
Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Pan Jan Szkwarek – Wiceprzewodniczący Rady. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Jana Szkwarka w głosowaniu wzięło udział             
12 radnych, za oddano 12 głosów – jednogłośnie.  
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
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Ad 3.  Zatwierdzenie protokołu 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady tj. odbytej                        
w dniach 28 listopada i 5 grudnia 2011 r., który był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że protokół napisany jest prawidłowo i nie wnosi 
uwag. 
Renata Surma – Burmistrz – zwróciła uwagę, aby w protokole dokonać zmiany kilku zapisów i aby 
brzmiały one następująco: 
1/ prawidłowa nazwa „SKATE PARK” 
2/ „Burmistrz może mieć jedynie swoje zdanie co do ilości poszczególnych konkursów w ramach   
    przyznanych środków”. 
3/ „Zapisane w projekcie budżetu na 2012 zadanie dot. realizacji przydomowych oczyszczalni  
    ścieków umożliwi beneficjentom otrzymanie dofinansowania w wysokości 45% w formie  
    pożyczki i 45% w formie dotacji”.    
  

W związku z tym, że nie było uwag ze strony Rady, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
zatwierdzenie protokołu. Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za – jednogłośnie przyjęła  
protokół.  
 
Ad 4. Podjęcie uchwał 
1. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu tj. Podjęcie uchwał                  
i przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2011. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że wprowadzone zmiany po stronie dochodów 
budżetowych są wynikiem: 
Wprowadzone zmiany po stronie dochodów budżetowych są wynikiem: 

1. Zmniejszenia planu w wysokości 118 730,00 zł tytułem uzyskanych środków na 
dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin pozyskane z PROW na realizację zadania 
pn. ,,Uzdrowiskowy Dolny Śląsk”. 

2. Zmniejszenia planu dotacji celowych w ramach programów finansowanych z udziałem 
środków europejskich: 

      - w wysokości 678 586,00 zł realizowanego zadania pn. ,,Rewitalizacja Parku Zdrojowego  
        w Długopolu Zdrój”; 
      - w wysokości 212 031,00 zł realizowanego zadania inwestycyjnego pn. ,, Rewitalizacja ul.   
        Kościelnej, Pl. Wolności i ul. Rycerskiej- budowa i modernizacja drogi mająca na celu  
        poprawę dostępności do miejsc atrakcyjnych turystycznie o zasięgu regionalnym lub  
        ponadregionalnym wraz z infrastrukturą towarzyszącą ; 
      - w wysokości  w wysokości 112 183,00 zł realizowanego zadania inwestycyjnego pn.  
        „Budowa oświetlenia drogowego w Starej Łomnicy’’; 
3. Zwiększenia planu dotacji celowych w ramach programów finansowanych z udziałem 

środków europejskich w wysokości 147 419,00 zł realizowanego zadania inwestycyjnego 
pn. „Rewitalizacja ul. Kościelnej, Pl. Wolności i ul. Rycerskiej- budowa, remont, 
modernizacja drobnej infrastruktury przestrzeni publicznej niezbędnej do prawidłowego 
funkcjonowania obszarów wsparcia”, 

4. Zwiększenia planu dochodów w wysokości 1 480,00 zł tytułem umowy sponsorskiej z 
Boxmet Medical sp. zoo Piskorzów na dofinansowanie uroczystości otwarcia Komendy 
PSP w Bystrzycy Kł. 

5. Zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne gminy celem urealnienia planu 
wydatków, 

6. Zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG celem urealnienia planu dochodów. 
 

Wprowadzone zmiany po stronie wydatków budżetowych są wynikiem: 
1. Wprowadzonych zmian po stronie dochodów budżetowych, 
2. Zmniejszeniem planu w wysokości 116 277,00 zł realizowanego zadania inwestycyjnego 

pn. „Otwarcie Nysy Kłodzkiej dla polsko-czeskiej turystyki wodnej’’ w związku                             
z podpisaniem aneksu w/s przedłużenia  terminu realizacji mikroprojektu na dzień 
30.04.2012r., 

3. Zmniejszenia planu w wysokości 1 353 626,00 zł realizowanego zadania inwestycyjnego 
pn. ,,Rewitalizacja ul. Kościelnej, Pl. Wolności i ul. Rycerskiej- budowa i modernizacja drogi 
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mająca na celu poprawę dostępności do miejsc atrakcyjnych turystycznie o zasięgu 
regionalnym lub ponadregionalnym wraz z infrastrukturą towarzyszącą ”, 

4. Zwiększenia planu w wysokości 267 477,00 zł realizowanego zadania inwestycyjnego pn. ,, 
Rewitalizacja ul. Kościelnej, Pl. Wolności i ul. Rycerskiej- budowa, remont, modernizacja 
drobnej infrastruktury przestrzeni publicznej niezbędnej do prawidłowego funkcjonowania 
obszarów wsparcia”, 

5. Zmniejszenia planu w wysokości 379 000,00 zł tytułem ,,Remontu i adaptacji na cele 
kultury i turystyki baszt stanowiących element średniowiecznego systemu fortyfikacyjnego”, 

6. Zwiększenia planu w wysokości 155 450,00 realizowanego zadania inwestycyjnego pn. 
„Przebudowa Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej-II etap”, 

7. Zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG celem urealnienia planu wydatków, 
8. Zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne gminy celem urealnienia planu 

wydatków. 
Wprowadzone zmiany w załącznikach: 

 nr  4 – Wykaz zadań inwestycyjnych, 
 nr  5 – Zestawienie planowanych dotacji udzielonych z budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka, 
 nr  6 -  Plan przychodów i wydatków samorządowych zakładów budżetowych, 

są wynikiem zmian wprowadzanych po stronie wydatków budżetowych.    
Pani Burmistrz poinformowała, że jest to uchwała tzw. „czyszcząca” gdyż zaraz kończymy rok 
2012. Pewne zadania zapisane w budżecie nie znalazły swojego sfinansowania, chociażby 
„Remont baszt”. Uchwała dotyczy zmian zapisów pomiędzy paragrafami i różnego rodzaju 
przesunięcia. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy.  
Mieczysław Kamiński – radny –  mówi, że środki na zabytki nie zostały w 100% wykorzystane, 
Pan Adamowicz nie zrealizował swojego zadania i pyta, czy wspólnota klatki schodowej 12 nie 
wykorzystała przyznanych środków?  
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że wspólnota zwróciła się z prośbą o przeniesienie 
środków na rok przyszły.    
Jan Szkwarek – radny - w związku z tym, że przeznaczamy 7 tys. na oświetlenie boiska 
sportowego w Gorzanowie, pyta co to za oświetlenie. 
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że są dwa etapy budowy boiska – pierwsze to 
oświetlenie, na które przeznaczaliśmy pożyczkę 100 tys. zł. Po przeprowadzonym przetargu, 
najniższa oferta to 107 tys. zł. W związku z tym, zwiększamy o 7 tys. zł pożyczkę dla 
Stowarzyszenia Miłośników Gorzanowa, aby móc przystąpić do realizacji pierwszego etapu.  
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że jeśli tworzymy nowe załączniki do uchwały to 
należy go aktualizować. Chodzi o zadania inwestycyjne. Przedłożony załącznik zawiera stare 
informacje z wielu miesięcy. 
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że jeśli jakiś zapis jest już nieaktualny to jest wpisane 
„0”. Dodała, że zapisane są wszystkie zadania aby można było zweryfikować sobie wszystkie 
zadania, które zakładaliśmy wcześniej.  
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że załączniki powinny być aktualne na dzień 
uchwalania przez Radę Miejską. Podkreśla, aby dokumenty były przygotowywane radnym nieco 
staranniej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że to Regionalna Izba Obrachunkowa określa jak 
nasze załączniki do uchwał maja wyglądać i co uwzględniać. Jest to organ, który nas kontroluje                 
i dokumenty nadal będą tak przygotowywane jak dotychczas. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/203/11 
w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2011 

- stanowiącą  załącznik Nr 2 
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2. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zgodnie z art. 229 ustawy o finansach publicznych 
wartości przyjęte w wieloletniej prognozie finansowej i budżecie jednostki samorządu 
terytorialnego powinny być zgodne co najmniej w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim 
kwot przychodów i rozchodów oraz długu jednostki samorządu terytorialnego.  
Dotychczasowe zmiany w budżecie Miasta i Gminy Bystrzyca Kłodzka na 2011 r. wprowadzone 
następującymi aktami prawnymi: 
-  Zarządzeniem nr 0050.454.2011 Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 31 października 2011 r., 
-  Uchwałą nr XX/187/2011 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 listopada 2011 r.    
- Zarządzenie nr 0050.491.2011 Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 30 listopada 2011 r.                        
nie powodowały konieczności zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Bystrzyca Kłodzka. Natomiast zmiany wprowadzone Uchwałą nr XXI/203/2011 Rady Miejskiej                   
w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 29 grudnia 2011 r. w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka na 2011 r. 
powodują konieczność wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Bystrzyca Kłodzka. Zmiany te sprowadzają się do dokonania korekt                                       
w zakresie wartości dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów roku 2011.  
Dodała, że pomimo tego, że rok 2011 był rokiem trudnym, zadłużenie finansowe naszej Gminy jest 
bezpieczne i nie jest źle.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że z Prognozy Finansowej wynika, że sytuacja 
finansowa Gminy na tle okolicznych gmin jest dobra. Zadłużenie jest ale nie jest ono zagrażające   
w funkcjonowaniu gminy. 
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,                           
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

 Uchwałę Nr XXI/204/11 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

- stanowiącą  załącznik Nr 3 
 

3. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają 
wraz z upływem roku budżetowego 2011. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że biorąc pod uwagę terminy realizacji opracowania 
dokumentacji zadań, realizację zadań,  możliwe terminy odbiorów zadań przez wyspecjalizowane 
komisje, usunięcie stwierdzonych usterek, wnioskuje się o utworzenie wydatków niewygasających                        
z upływem 2011 roku. Omówiła poszczególne zadania w oparciu o załącznik nr 1 do projektu 
uchwały.  Kwota wydatków niewygasających z roku 2011 w porównaniu do roku 2010 nie jest 
wysoka i wynosi 758 958 zł. Na rok 2010 była to kwota ponad 7 mln zł.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2011. 
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że w tym roku podejmując tą uchwałę mamy 
jasną sytuację jakie zadania nie zostały wykonane na kwotę 758 tys. zł. W roku ubiegłym miał 
pretensje, gdyż ponad 7 mln zł było w ramach środków niewygasających. Dodał, że w roku 
bieżącym nie ma żadnych pretensji. Dzięki opatrzności Bożej udało się zrealizować wiele zadań 
inwestycyjnych w roku bieżącym. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,                   
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
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Uchwałę Nr XXI/205/11 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku 

budżetowego 2011 
- stanowiącą  załącznik Nr 4 

 
4. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu oraz 
wskazania  organów lub osób uprawnionych do umarzania należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej jednostkom podległym.   
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego został zobowiązany w art. 59 ustawy o finansach publicznych z 27 sierpnia 2009 r. 
do określenia w drodze uchwały szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania spłaty                                           
i rozkładania na raty należności cywilnoprawnych przypadających jednostce samorządu 
terytorialnego lub jej jednostkom podległym, w tym wskazania organu lub osoby do tego 
uprawnionej. Zmiany jakie zaszły w treści art. 59 w stosunku do art. 43 ustawy o finansach 
publicznych z 30 czerwca 2005 roku, przyczyniły się do podjęcie nowej uchwały regulującej zasady 
udzielania ulg w spłacie należności zgodnie z art. 59.  
Poinformowała, że projekt dotyczy zmiany postawy prawnej i tego, iż kierownicy jednostek 
podległych dotychczas byli upoważnieni podejmować decyzję do kwoty 3 tys. zł, zaś w chwili 
obecnej proponuje się do 5 tys. zł. Pozostałe zapisy pozostają bez zmian, w tym zapis, iż jeśli 
kwota przekroczy 10 tys. zł Rada jest zobligowana do wydania opinii. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania należności cywilnoprawnych. 
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że sugeruje przyjąć nowe brzmienie §9 ust. 2, tj. 
„Umorzenie należności przekraczającej kwotę 10 000,00 zł wymaga uzyskania uprzednio 
pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej”.  
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że jeśli w ustawie o finansach publicznych oraz innych aktach 
prawnych jest napisane, że umorzenie należności leży w kompetencjach burmistrza to nie można 
uwzględnić zapisu, że wymaga ona uprzednio pozytywnej opinii komisji, gdyż oznacza to, że Rada 
jest ponad ustawodawcę.   
Marek Ociepa – radca prawny – poinformował, że biorąc pod uwagę dotychczasowe 
doświadczenia z nadzorem Wojewody Dolnośląskiego, który bardzo rygorystycznie przestrzega 
aby podział kompetencji pomiędzy radą a burmistrzem był zachowany, skłania się do wypowiedzi 
Pani Burmistrz. Dodał, że na kolejne posiedzenie Rady przeanalizuje zapisy ustawowe. 
Mieczysław Kamiński – radny – dodał, że jeśli wykładnia prawa umożliwiałaby zamianę 
dotychczasowego zapisu to będzie proponował zmianę uchwały zgodnie z wyżej zaproponowanym 
przez siebie zapisem. 
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,                   
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/206/11 
w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu oraz wskazania  organów lub osób 

uprawnionych do umarzania należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Bystrzyca Kłodzka lub jej jednostkom podległym 

- stanowiącą  załącznik Nr 5 
 
 

5. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu 
budżetowego Centrum  Integracji Społecznej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zgodnie z art. 10 ust. 5 ustawy o zatrudnieniu 
socjalnym, kwota dotacji jest iloczynem kosztów reintegracji zawodowej i społecznej w wysokości 
3.731,34 zł, liczby uczestników reintegracji zawodowej  - 50 osób, liczby pracowników Centrum – 
17 osób i wynosi 250.000 zł. 
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Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie stawki 
dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego Centrum  Integracji Społecznej. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że na komisji analizowana była dokładnie działalność 
Centrum Integracji Społecznej i wszyscy doszliśmy do wniosku, że ta instytucja jest nam bardzo 
potrzebna i niezbędna, pomimo wielu trudności.   
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,               
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/207/11 
w sprawie stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego  

Centrum  Integracji Społecznej  
- stanowiącą  załącznik Nr 6 

 
6. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Stary 
Waliszów. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że uchwałą Nr XXXVIII/348/09 Rady Miejskiej                  
w Bystrzycy Kłodzkiej Gmina Bystrzyca Kłodzka przystąpiła do realizacji regionalnego programu 
pn. „Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim”. Celem programu jest aktywizacja społeczności 
lokalnych do pracy na rzecz rozwoju swoich miejscowości oraz przy wsparciu gminy i Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego poprawa jakości życia na terenie miejscowości. 
W dniu 1 czerwca 2010 r. Sołectwo Stary Waliszów uchwałą Zebrania Wiejskiego przystąpiło do 
programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim”. W uchwale wyznaczono skład grupy 
odnowy wsi Stary Waliszów oraz lidera grupy odnowy. Grupa odnowy wsi Stary Waliszów 
uczestniczyła w cyklu warsztatów szkoleniowych z zakresu opracowania sołeckich strategii 
rozwoju. Efektem pracy grupy jest opracowany dokument pn.” Sołecka Strategia Rozwoju Wsi 
Stary Waliszów”. 
Sołecka Strategia Rozwoju Wsi Stary Waliszów zawiera: analizę zasobów miejscowości, analizę 
SWOT (słabe i mocne strony, szanse i zagrożenia w rozwoju miejscowości), analizę potencjału 
rozwojowego wsi, plan i program odnowy wsi oraz program krótkoterminowych działań do 
zrealizowania przez mieszkańców miejscowości. 
W dniu 30 listopada 2011 r. Zebranie Wiejskie Sołectwa Stary Waliszów podjęło uchwałę                      
o przyjęciu i skierowaniu do realizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju. Kolejnym etapem zgodnie                   
z wytycznymi Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego jest przyjęcie strategii 
przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Sołecka Strategia Rozwoju jest dokumentem otwartym, który ze względu na zmianę istotnych 
uwarunkowań zewnętrznych i wewnętrznych  wsi może ulec zmianie. Jest to dokument 
opracowany przez mieszkańców miejscowości. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Stary Waliszów. 
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że należy docenić i podziękować członkom Grupy 
Odnowy Wsi za włożony trud i zaangażowanie w opracowanie strategii, po czym kolejno wymienił: 
tj.: Joanna Konopacka, Marlena Synowiec, Anna Bień, Dorota Szkwarek, Marietta Czerny – 
Gacek, Jarosław Kołt, Franciszek Nowakowski.  
Poszczególne strategie są bardzo ważne dla rozwoju naszej Gminy, pozwalają na pozyskiwanie 
środków z zewnątrz na realizacje wielu zadań na terenach wiejskich.  
Renata Surma – Burmistrz – skierowała serdeczne podziękowania dla Pani Moniki Pyrcz – 
Jurczyk – Kierownika Wydziału Przedsiębiorczości za zaangażowanie i współpracę ze 
społecznością wiejską.  
Przewodniczący Rady – poinformował, że miejscowość Stary Waliszów jest kolebką pierwszych 
osadników, którzy przyjechali na te ziemie w 1945 roku. Przybysze zasiedlali także sąsiednie 
tereny, także Nowy Waliszów, Pławnica, Starej Bystrzycy a także w Bystrzycy Kłodzkiej. Warto 
byłoby połączyć wysiłek i potencjał zespołów, mieszkańców można stworzyć wspaniały twór.  
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W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 
radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/208/11 
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Stary Waliszów 

  - stanowiącą  załącznik Nr 7 
 
7. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Nowa 
Bystrzyca. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w dniu 11 marca 2011 r. Sołectwo Nowa 
Bystrzyca uchwałą Zebrania Wiejskiego przystąpiło do programu pn. „Odnowa Wsi                               
w Województwie Dolnośląskim”. W uchwale wyznaczono skład grupy odnowy wsi Nowa Bystrzyca 
oraz lidera grupy odnowy. Grupa odnowy wsi Nowa Bystrzyca uczestniczyła w cyklu warsztatów 
szkoleniowych z zakresu opracowania sołeckich strategii rozwoju. Efektem pracy grupy jest 
opracowany dokument pn.” Sołecka Strategia Rozwoju Wsi Nowa Bystrzyca”. Sołecka Strategia 
Rozwoju Wsi Nowa Bystrzyca zawiera: analizę zasobów miejscowości, analizę SWOT (słabe                                
i mocne strony, szanse i zagrożenia w  rozwoju miejscowości), analizę potencjału rozwojowego 
wsi, plan i program odnowy wsi oraz program krótkoterminowych działań do zrealizowania przez 
mieszkańców miejscowości. 
W dniu 26 listopada 2011 r. Zebranie Wiejskie Sołectwa Nowa Bystrzyca podjęło uchwałę                       
o przyjęciu i skierowaniu do realizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju. Kolejnym etapem zgodnie                  
z wytycznymi Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego jest przyjęcie strategii 
przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Nowa Bystrzyca. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że należy docenić i podziękować członkom Grupy 
Odnowy Wsi za włożony trud i zaangażowanie w opracowanie strategii, po czym kolejno wymienił: 
tj.: Justyna Drożdż, Mieczysław Fąfara, Józef Drożdż.  
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,                
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/209/11 
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Nowa Bystrzyca 

- stanowiącą  załącznik Nr 8 
 
8. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 
Marianówka, Szklary i osada Góra Igliczna. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  w dniu 5 lipca 2011 r. Sołectwo Marianówka 
uchwałą Zebrania Wiejskiego przystąpiło do programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie 
Dolnośląskim”. W uchwale wyznaczono skład grupy odnowy wsi Marianówka oraz lidera grupy 
odnowy. Grupa odnowy wsi Marianówka uczestniczyła w cyklu warsztatów szkoleniowych                
z zakresu opracowania sołeckich strategii rozwoju. Efektem pracy grupy jest opracowany 
dokument pn.” Sołecka Strategia Rozwoju Wsi Marianówka, Szklary i osada Góra Igliczna”. 
Sołecka Strategia Rozwoju Wsi Marianówka, Szklary i osada Góra Igliczna zawiera: analizę 
zasobów miejscowości, analizę SWOT (słabe i mocne strony, szanse i zagrożenia w rozwoju 
miejscowości), analizę potencjału rozwojowego wsi, plan i program odnowy wsi oraz program 
krótkoterminowych działań do zrealizowania przez mieszkańców miejscowości. 
W dniu 28 listopada 2011 r. Zebranie Wiejskie Sołectwa Marianówka podjęło uchwałę                       
o przyjęciu i skierowaniu do realizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju. Kolejnym etapem zgodnie                   
z wytycznymi Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego jest przyjęcie strategii 
przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. 
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Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Marianówka, Szklary i osada Góra Igliczna. 
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że należy docenić i podziękować członkom Grupy 
Odnowy Wsi za włożony trud i zaangażowanie w opracowanie strategii, po czym kolejno wymienił: 
tj.: Zbigniew Szczygieł, Wiesław Pietras, Kamil Dębski, Ewa Drewnicka, Dorota Rowszar, Janina 
Krzysztofik, Stefan Maziakowski. 
Przewodniczący Rady – wspomniał, że do opracowania strategii zostały wykorzystane 
widokówki, które posiada w swoich prywatnych, archiwalnych zasobach.    
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/210/11 
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi  

Marianówka, Szklary i osada Góra Igliczna 
- stanowiącą  załącznik Nr 9 

 
9. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi  
Ponikwa. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w dniu 15 listopada 2010 r. Sołectwo Ponikwa 
uchwałą Zebrania Wiejskiego przystąpiło do programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie 
Dolnośląskim”.  W uchwale wyznaczono skład grupy odnowy wsi Ponikwa oraz lidera grupy 
odnowy. Grupa odnowy wsi Ponikwa uczestniczyła w cyklu warsztatów szkoleniowych                      
z zakresu opracowania sołeckich strategii rozwoju. Efektem pracy grupy jest opracowany 
dokument pn.” Sołecka Strategia Rozwoju Wsi Ponikwa”. 
Sołecka Strategia Rozwoju Wsi Ponikwa zawiera: analizę zasobów miejscowości, analizę SWOT 
(słabe i mocne strony, szanse i zagrożenia w rozwoju miejscowości), analizę potencjału 
rozwojowego wsi, plan i program odnowy wsi oraz program krótkoterminowych działań do 
zrealizowania przez mieszkańców miejscowości. 
W dniu 26 listopada 2011 r. Zebranie Wiejskie Sołectwa Ponikwa podjęło uchwałę  
o przyjęciu i skierowaniu do realizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju. Kolejnym etapem zgodnie z 
wytycznymi Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego jest przyjęcie strategii przez 
Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 
Ponikwa. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że należy docenić i podziękować członkom Grupy 
Odnowy Wsi za włożony trud i zaangażowanie w opracowanie strategii, po czym kolejno wymienił: 
tj.: Władysława Płoch, Tomasz Płoch, Beata Łamasz, Irena Matejaszek.. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/211/11 
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Ponikwa 

- stanowiącą  załącznik Nr 10 
 
10. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 
Międzygórze. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  w dniu 14 marca 2011 r. Sołectwo Międzygórze 
uchwałą Zebrania Wiejskiego przystąpiło do programu pn. „Odnowa Wsi w Województwie 
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Dolnośląskim”. W uchwale wyznaczono skład grupy odnowy wsi Międzygórze oraz lidera grupy 
odnowy. Grupa odnowy wsi Międzygórze uczestniczyła w cyklu warsztatów szkoleniowych z 
zakresu opracowania sołeckich strategii rozwoju. Efektem pracy grupy jest opracowany dokument 
pn.” Sołecka Strategia Rozwoju Wsi Międzygórze”. 
Sołecka Strategia Rozwoju Wsi Międzygórze zawiera: analizę zasobów miejscowości, analizę 
SWOT (słabe i mocne strony, szanse i zagrożenia w rozwoju miejscowości), analizę potencjału 
rozwojowego wsi, plan i program odnowy wsi oraz program krótkoterminowych działań do 
zrealizowania przez mieszkańców miejscowości. 
W dniu 29 listopada 2011 r. Zebranie Wiejskie Sołectwa Międzygórze podjęło uchwałę o przyjęciu i 
skierowaniu do realizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju. Kolejnym etapem zgodnie z wytycznymi 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego jest przyjęcie strategii przez Radę 
Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 
Międzygórze. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że należy docenić i podziękować członkom Grupy 
Odnowy Wsi za włożony trud i zaangażowanie w opracowanie strategii, po czym kolejno wymienił: 
tj.: Adrianna Fokkens Mielczarek, Bożena Horbowska, Marek Karwowski a także skierował słowa 
uznania dla Pana Marka Krytaka – Sołtysa Miedzygórza.  
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/212/11 
w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Międzygórze 

- stanowiącą  załącznik Nr 11 
 
11. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Międzygórze na lata 2007-2019. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013 (PROW 2007-2013), Osi Priorytetowej 3 - „Jakość życia na obszarach 
wiejskich i różnicowanie gospodarki wiejskiej”, działania 3.4. „Odnowa i rozwój wsi”, gminy mogą 
starać się o uzyskanie dofinansowania na określone w programie inwestycje 
w miejscowościach poniżej 5 tys. mieszkańców. Dofinansowanie można otrzymać po spełnieniu 
warunków określonych w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 oraz 
szczegółowych przepisów wykonawczych. 
Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 14 lutego 2008 r. w sprawie 
szczegółowych warunków i trybu przyznawania pomocy finansowej w ramach działania „Odnowa                
i rozwój wsi” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 warunkiem 
niezbędnym do aplikowania przez gminy o środki finansowe w ramach PROW 2007-2013 jest 
przygotowanie Planu Odnowy Miejscowości w trybie konsultacji społecznych, przyjęcie dokumentu 
przez zebranie mieszkańców miejscowości, której Plan dotyczy, a następnie podjęcie przez Radę 
Miejską uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości. 
Przygotowanie Planu Odnowy Miejscowości ma zintegrować społeczność lokalną, pobudzić jej 
mieszkańców do wspólnego działania na rzecz miejscowości. Plan jest dokumentem 
strategicznym, opracowanym przez mieszkańców miejscowości. To właśnie mieszkańcy określają 
priorytety i kierunki rozwoju swojej miejscowości, dokonują inwentaryzacji zasobów służących 
odnowie, oceniają mocne i słabe strony oraz wskazują inwestycje oraz przedsięwzięcia 
aktywizujące społeczność lokalną w okresie co najmniej 7 lat od dnia przyjęcia Planu Odnowy 
Miejscowości. Działania wyznaczone do realizacji przez społeczność lokalną muszą wpływać na 
poprawę jakości życia na obszarach wiejskich poprzez zaspokojenie potrzeb społecznych                        
i kulturalnych mieszkańców wsi oraz promować obszary wiejskie. Mają umożliwiać rozwój 
tożsamości społeczności wiejskiej, zachowanie dziedzictwa kulturowego i specyfiki obszarów 
wiejskich oraz wpływać na wzrost atrakcyjności turystycznej i inwestycyjnej obszarów wiejskich. 
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Gmina występując z wnioskiem o dofinansowanie w ramach PROW 2007-2013, do odpowiedniej 
instytucji wdrażającej jest zobowiązana dołączyć do wniosku wymagane zgodnie                                   
z Rozporządzeniem załączniki miedzy innymi Plan Odnowy Miejscowości, przyjęty uchwałą 
zebrania mieszkańców miejscowości oraz zatwierdzony uchwałą Rady Miejskiej. 
Uchwałą Zebrania Wiejskiego w Międzygórzu w dniu 29 listopada 2011 r., przyjęto Plan Odnowy 
Miejscowości Międzygórze na lata 2007-2019, Gmina Bystrzyca Kłodzka. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Międzygórze na lata 2007-2019. 
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/213/11 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Międzygórze na lata 2007-2019 

-  stanowiącą  załącznik Nr 12 
 

12. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Gorzanów na lata 2007-2016.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że dnia 23 maja 2009 r. Rada Miejska w Bystrzycy 
Kłodzkiej przyjęła uchwałą Plan Odnowy Miejscowości Gorzanów na lata 2007-2016. 
Dokument został sporządzony zgodnie z wymogami rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi z dnia 14 lutego 2008 r. w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania pomocy 
finansowej w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” objętego Programem Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013. 
W związku z możliwością uzyskania dofinansowania w ramach działania 413 Wdrażanie Lokalnych 
Strategii Rozwoju dla operacji, które odpowiadają warunkom przyznania pomocy w ramach 
działania „Odnowa i rozwój wsi” zaistniała konieczność dokonania zmian w Planie Odnowy 
Miejscowości Gorzanów na lata 2007-2016. Zmiana jest uzasadniona otrzymaniem dodatkowej 
punktacji jeżeli działanie zaplanowane do dofinansowania i realizacji wg lokalnych kryteriów 
wyboru dla działania „Odnowa i rozwój wsi” ma znaczenie dla mieszkańców. W związku z tym 
preferuje się operacje wg kolejności listy planu odnowy miejscowości. Operacja priorytetowa dla 
mieszkańców, która jest dodatkowa punktowana znajduje się wśród pierwszych pięciu miejsc na 
liście.  
W dniu 07 grudnia 2011 r. uchwałą Zebrania Wiejskiego w Gorzanowie dokonano zmian                          
w przedmiotowym dokumencie. Wprowadzono następujące zmiany: 
1. W Planowanych działaniach na lata 2007-2016, harmonogram ich wdrażania – zadanie pn. 

„Modernizacja budynku WDK” zmieniono nazwę zadania na „Remont Wiejskiego Ośrodka 
Kultury w Gorzanowie” oraz zmieniono pozycję na liście wykazu zadań z  pozycji 11 na pozycję 
2.  

2. W Opisie przedsięwzięć przewidzianych do realizacji na rzecz Odnowy Miejscowości 
Gorzanów wprowadzono krótki opis ww. zadania. 

Nowy Plan Odnowy Miejscowości Gorzanów na lata 2007-2016, uchwała Zebrania Wiejskiego 
oraz uchwała Rady Miejskiej, będą stanowiły załącznik do wniosku  
o dofinansowanie projektu w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    
o zmianie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gorzanów na lata         
2007-2016. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że mieszkańcy wsi maja różne życzenia, które nie 
zawsze są zgodne z możliwościami finansowymi gminy, np. budowa boiska wielofunkcyjnego – z 
którym mamy już duże problemy (1 mln zł), remont Wiejskiego Ośrodka Kultury (500 tys. zł), 
odbudowa kładki pieszo – jezdnej na ul. Kłodzkiej (850 tys. zł), modernizacja placu zabaw (65 tys. 
zł), kanalizacja (10 mln zł) itd. Plan odnowy przyjmujemy chętnie, gdyż umożliwia on pozyskanie 
środków na realizację tych zadań przez mieszkańców. 
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Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że realizacja zadania pn. budowa boiska w 
Gorzanowie nie może kosztować nas więcej jak otrzymana dotacja i udział własny. Prezes 
Stowarzyszenia otrzymał promesę w wysokości 500 tys. zł + 107 tys. zł pożyczki.  
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że będziemy mieli poważne kłopoty z budową 
boiska, gdyż nie wiadomo czy negocjacje z Urzędem Marszałkowski rozstrzygną się pomyślnie. 
Radykalna zmiana zadania może spowodować zmianę stanowiska Urzędu Marszałkowskiego. 
Jan Pięta – radny – serdecznie podziękował obecnemu Panu Sołtysowi Gorzanowa za pracę i 
zaangażowanie dla dobra wsi.  
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/214/11 
o zmianie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gorzanów  

na lata 2007-2016 
-  stanowiącą  załącznik Nr 13 

 
13. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Wilkanowie. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zgodnie z art. 62 ust. 1 ustawy o systemie oświaty 
organ prowadzący szkołę podstawową i gimnazjum może je połączyć w zespół, po uzyskaniu 
pozytywnej opinii Kuratora Oświaty.  
Z analizy demograficznej wynika, iż od kilku lat systematycznie maleje liczba uczniów Gimnazjum 
nr 2 w Wilkanowie, co z kolei wpływa na zmniejszającą się liczbę oddziałów w tej szkole. W 
kolejnych latach spodziewany jest dalszy spadek liczby gimnazjalistów. 
Obecnie w Szkole Podstawowej w Wilkanowie pobiera naukę 75 uczniów w klasach I-VI (6 
oddziałów) oraz 18  przedszkolaków (1 oddział). Z opracowanej prognozy demograficznej wynika,  
iż liczba uczniów tej szkoły będzie nieznacznie wzrastać, nie powodując jednakże wzrostu liczby 
oddziałów w porównaniu do stanu aktualnego. W budynku Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie znajduje 
się 14 sal dydaktycznych. W związku z utworzeniem zespołu szkół planuje się dostosowanie 3 
pomieszczeń klasowych na potrzeby szkoły podstawowej, adaptację pomieszczenia przed 
sklepikiem na świetlicę oraz adaptację sklepiku na salę dla oddziału przedszkolnego. W holu 
szkoły postawione zostaną ścianki działowe dzięki czemu powstaną nowe pomieszczenia 
przeznaczone na radiowęzeł- schowek dla nauczycieli w-f, gabinet zastępcy dyrektora oraz salę 
lekcyjną do nauki języków obcych. Docelowo budynek, w którym obecnie znajduje się gimnazjum 
pomieści więc wszystkie oddziały gimnazjalne, oddziały szkoły podstawowej i oddział 
przedszkolny. 
Oprócz czynnika demograficznego za połączeniem jednostek w zespół szkół przemawiają również 
argumenty ekonomiczne i merytoryczne. Połączenie obydwu jednostek pod kierownictwem 
jednego dyrektora i dalsze wspólne ich prowadzenie w formule zespołu szkół  w znacznym stopniu 
ułatwi zarządzanie potencjałem technicznym i osobowym szkół a w efekcie przyniesie 
oszczędności w wydatkach bieżących (wydatki osobowe – likwidacja 1 etatu dyrektorskiego, 
likwidacja części etatów wsparcia pedagogicznego, redukcja zatrudnienia pracowników 
administracji i obsługi, ograniczenie wydatków rzeczowych, związanych z utrzymaniem obiektów 
szkolnych).  
Zlokalizowanie wszystkich oddziałów nowotworzonego zespołu w jednym budynku pozwoli lepiej 
wykorzystać bazę dydaktyczną i potencjał kadrowy Gimnazjum nr 2 oraz ułatwi organizację 
transportu do szkół. Uczniowie szkoły podstawowej będą mieli możliwość korzystania z pomocy 
zatrudnionego w gimnazjum pedagoga, pełnej opieki świetlicowej, zbiorów bibliotecznych, czytelni 
multimedialnej, pracowni komputerowej, szkolnego bufetu. W sąsiedztwie gimnazjum powstaje 
obecnie hala sportowa, z której również będą korzystali uczniowie szkoły podstawowej.  
Połączenie Szkoły Podstawowej i Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie w Zespół Szkół prowadzony 
przez Gminę Bystrzyca Kłodzka zakładał Program reorganizacji oświaty w Gminie Bystrzyca 
Kłodzka do 2010 r. przyjęty do realizacji uchwałą nr XLVII/313/05 Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej z dnia 5 września 2005 r.  
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformował, że Komisja na 
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posiedzeniu w dniu 27 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                                        
w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Wilkanowie. 
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że ma odmienne zdanie. Jest za tym, aby zespół 
szkół powstał w Wilkanowie. Ustawodawca w momencie powstania gimnazjów zakazał łączenia 
szkół podstawowych i gimnazjów. Ten fakt spowodował wiele problemów samorządom. Od kilku 
lat ustawa jest zmieniona daje już możliwość łączenia.  
Powstanie zespołu pozwoli na duże oszczędności. Czynnik demograficzny jest to nieubłagalny. 
Ilość oddziałów stale maleje. Jest szansa, że koszt utrzymania jednego dziecka będzie mniejszy            
i będzie to sprawnie funkcjonować. Powraca do koncepcji aby wykorzystać w przyszłości budynek 
byłej szkoły podstawowej w Wilkanowie i aby zespół szkół funkcjonował w dwóch budynkach.               
W ten sposób zapewnilibyśmy bezpieczeństwo i odpowiednie warunki pracy dzieciom 
najmniejszym, które wymagają opieki  szczególnej.  Dodał, ze młodzież gimnazjalna jest trudną             
i należy ze szczególną rozwagą podejść do tego zagadnienia. W związku z tym, że budynek 
pozostaje nadal własnością gminy, w każdej chwili będziemy mogli zrobić taki ruch dla dobra 
dzieci. Podkreśla, że jest racja bytu istnienia Zespołu Szkół. 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że na zebraniu wiejskim i z rodzicami wszystko zostało 
ustalone i zaakceptowane. Prośba była, aby jedno skrzydło gimnazjum przeznaczyć na potrzeby 
dla klas 1-3. Pomieszczenie sklepiku będzie przeznaczone dla klasy zerowej. Dzieci z klasy 
zerowej nie będą musiały przechodzić przez hol gdyż mają odrębne wejście i są oddzielone 
świetlicą od pozostałych klas. 
Mieczysław Kamiński – radny –  liczy na to, że przez kilka miesięcy do rozpoczęcie roku 
szkolnego sytuacja się zmieni i ze dzieci najmniejsze znajdą godziwe warunki w drugim budynku. 
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/215/11 
w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Wilkanowie 

-  stanowiącą  załącznik Nr 14 
 
14. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  z uwagi na duże zainteresowanie kupnem lokali               
i budynków mieszkalnych jednorodzinnych przez ich najemców jak również racjonalną gospodarkę 
zasobem mieszkaniowym, koniecznym wydaje się podjęcie uchwały w której wprowadzono 
korzystniejsze warunki sprzedaży nieruchomości na rzecz ich najemców. 
Dodała, że przy likwidacja ZBK informowała, że w przeciągu ostatniej kadencji udało się sprzedać 
ok. 600 mieszkań komunalnych. Pozostało wówczas ok. 890 lokali mieszkalnych. Sytuacja 
dynamicznie się zmienia, gdyż spływają licznie wnioski o wykup mieszkania. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                                        
o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że projekt uchwały jest zasadny. Pewna grupa 
ludzi i tak nie wykupi mieszkań, gdyż stawiają warunki.  
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/216/11 
  o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 

własność Gminy Bystrzyca Kłodzka 
 -  stanowiącą  załącznik Nr 15 
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15. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek na 
wywóz nieczystości stałych i płynnych. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  przepisy ustawy o utrzymaniu czystości                         
i porządku nakładają na Radę obowiązek określenia w drodze uchwały górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi związane z odbiorem odpadów 
komunalnych oraz opróżnianiem i wywozem nieczystości płynnych. 
Zmiana stawki odbioru odpadów z 120 zł na 140 zł jest spowodowany wzrostem opłaty 
marszałkowskiej oraz opłata za składowanie 1 tony odpadów na wysypisku, oraz cena paliwa                  
i transport.  
Zgodnie z ustaleniami na merytorycznej komisji przedłożyła Radzie informacje dot. ceny odbioru 
odpadów z wyszczególnieniem wielkości pojemników (porównanie cen z roku 2011 do roku 2012).  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                                        
o zmianie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek na wywóz nieczystości stałych i płynnych. 
Kazimierz Sołotwiński – Prezes Zakładu Usług Komunalnych – poinformował, że przyjęcie 
górnych stawek nie oznacza, że takie stawki będzie stosował Zakład Usług Komunalnych. 
Proponuje się wzrost o 10-12%, z uwagi na wzrost cen paliwa o ok. 30% do roku ubiegłego. 
Dodatkowo wzrost ceny składowania odpadów na wysypisku o 12 zł/tonę + opłata marszałkowska 
2,80 zł powoduje, że stawka netto wynosi 199,80 zł, czyli płacimy 205 zł za 1 tonę odpadów. 
Przyjmując ilość 4 tysięcy ton rocznie przekazywanych na wysypisko do Ścinawki odpadów daje 
ok. 700 tysięcy złotych rocznie. Dodał, że wspólnotom mieszkaniowym, które wyrażą wolę 
współpracy będą stosować upusty cenowe od 5 do 10%.  
Mieczysław Kamiński – radny –  poinformował, że jest to znaczna podwyżka. W 2010 r. było 100 
zł/m3 odpadów komunalnych, w 2011 r. – 120 zł, w 2012 – 140 zł, czyli wzrost o 40%. Zakład 
Usług Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej jest zakładem drogim i „włosy stają dęba” na zapis 
dotyczący wzrostu ceny oczyszczania placów, ulic i chodników z kwoty 1,08 zł na 2 zł – czyli 
wzrost o 85%. Mówi, że należy dbać o mieszkańców.  
Dodał, że na koniec swojej kadencji był przeciwnikiem likwidacji wysypiska śmieci w Bystrzycy 
Kłodzkiej. Należało nie likwidować wysypiska tylko zmodernizować zgodnie z wymogami, wówczas 
teraz koszty byłyby niższe i teraz wszystko odbija się na mieszkańcach. Od 1 stycznia 2013 r. 
wejdzie w życie nowa ustawa i to Rada Gminy będzie określała wysokość podatku, jaki będą 
mieszkańcy płacić. Proponuje Pani Burmistrz negocjować wysokość stawki z Zakładem Usług 
Komunalnych.   
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że  realia, kiedy Pan Kamiński był burmistrzem były zupełnie 
inne. Funkcjonowały zakłady budżetowe do których wciąż dopłacano z budżetu i nikt z burmistrzów 
nie informował jakie kwoty przekazywano na poczet tychże zakładów.   
Gminy, w których funkcjonują nadal zakłady budżetową mają teraz nie lada dylemat, gdyż czeka iż 
albo drastyczna zwyżka cen za wodę i ścieki wynikająca z przekształcenia zakładu bądź dalsze 
dopłaty do funkcjonowania zakładu.   
Biorąc pod uwagę wielkości globalne zawarte w budżecie na rok 2012 – tj. wzrostu za 
oczyszczanie ulic, wywóz śmieci to kwoty drastycznie o 80% nie wzrastają. Uspokaja aby nie mieć 
co do tego obaw. Podziękowała serdecznie Prezesowi Zakładu Usług Komunalnych za 
dotychczasowy wkład pracy i wysiłek w modernizację usług oraz wyprowadzenie na prostą 
finansów zakładu. 
Przewodniczący Rady – mówi, że docenia zaangażowanie i odwagę Pana Prezesa                              
i zadeklarował wolę współpracy. 
Jan Szkwarek – radny – prosi aby przekazany radnym cennik za odbiór odpadów przekazać 
sołtysom na styczniowej naradzie. Przychyla się do słów uznania i podziękowań skierowanych na 
ręce Prezesa przez Panią Burmistrz i Przewodniczącego Rady. 
Mieczysław Kamiński – radny –  mówi, że ma odrębne zdanie. Broni interesów mieszkańców                  
i gminy. Pyta, czy czyszczenie miasta jest realizowane poprzez zastosowanie formy przetargu i na 
ile lat jest nim zobligowany Prezes. Niepokoi radnego stawka 2 zł za 1m2.     
Kazimierz Sołotwiński – Prezes Zakładu Usług Komunalnych – odpowiedział radnemu, że nie 
było szans żeby utrzymać bystrzyckie wysypisko. Zgodnie z nowymi przepisami należało je 
odkopać do ziemi,  wybrać ziemie, utwardzić gliną, wykonać odwodnienie a później wsypać 
śmiecie na nowe podłoże bądź wybudować nowe wysypisko warte 50 mln zł i czekać kiedy ono na 
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siebie zarobi.  
Mieczysław Kamiński – radny –  mówi, że ma swoją wizję i koncepcję. Jest wielu winnych, którzy 
popełnili błędy jeśli chodzi o odpady oraz funkcjonowanie przez kilkanaście lat Związku Gmin 
Powołanego dla Stworzenia Wspólnego Systemu Gospodarki Odpadami w Powiecie Kłodzkim. 
Jest zdania, że na śmieciach można zarabiać. Wspomina okres, kiedy planowano w planach 
zagospodarowania przestrzennego aby powiatowe wysypisko śmieci było na terenie miejscowości 
Szklarka.  
Kazimierz Sołotwiński – Prezes Zakładu Usług Komunalnych – podziękował wszystkim za słowa 
uznania i dotychczasową dobrą współpracę. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 2 wstrzymujących się, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXI/217/11 
  ustalenia górnych stawek na wywóz nieczystości stałych i płynnych 

 -  stanowiącą  załącznik Nr 16 
 
Ad. 5. Informacje Burmistrza 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że dnia 19 grudnia br. na Placu Wolności odbyło się 
uroczyste podsumowanie i podziękowanie wszystkim za udane i zrealizowane przedsięwzięcia                  
w mijającym roku.   
Podziękowała wszystkim pracownikom, Radzie, wszystkim instytucjom, szkołom, urzędom, 
parlamentarzystom  za współpracę i wspólny wysiłek. Wierzy, że przy wsparciu wszystkich 
instytucji i mieszkańców uda się wspólnie zrealizować kolejne zapisane w budżecie na rok 2012 
przedsięwzięcia.  
Poinformowała, że wpłynęło pismo od Ministra Kultury Pana Bogdana Zdrojewskiego w którym 
wyraża ubolewanie, że nie mógł uczestniczyć w uroczystości zakończenia prac rewitalizacyjnych 
realizowanych w naszej Gminie. Zapewnił, że w przyszłym roku zawita do naszej gminy i zapozna 
się z dokonaniami zabytkowej, publicznej przestrzeni o wielowiekowej bogatej historii.   
 
Ad. 6. Zapytania radnych. 
Brak zapytań radnych. 
  
Ad. 7. Informacje Przewodniczącego Rady 
Przewodniczący poinformował o konieczności dopracowania planów pracy komisji.  
Do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
1/ pismo od Starosty Kłodzkiego w sprawie podjętej uchwały przez Radę Powiatu w sprawie 
marginalizacji powiatu kłodzkiego;  
2/  życzenia świąteczne i noworoczne od szkół i jednostek za które serdecznie dziękuję.      
  
Ad. 8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Pani Burmistrz – nawiązując do przesłanego przez Pana Starostę ww. pisma poinformowała, że 
należy podejść do sprawy ostrożnie. Marginalizacja może dotyczyć jednej dziedziny – węzłów 
komunikacyjnych. Nie możemy stanowiska powiatu generalizować, gdyż jako gmina nie czujemy 
się zmarginalizowani, gdyż otrzymujemy środki m.in. na usuwanie skutków klęsk żywiołowych, 
rewitalizację. Przychyla się do wypracowania przez Radę stanowiska wyłącznie w kwestii 
drogowej.  
Przewodniczący Rady skierował serdeczne podziękowania dla wszystkich radnych za 
współpracę oraz szczególne podziękowania skierował do Pani Burmistrz za trud i realizację wielu 
trudnych zadań a także do Pani Skarbnik wręczając w imieniu radnych bukiety kwiatów. 
 
Ad. 9. Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady dwudziestej pierwszej sesji 
Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    
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Protokołowała  Anna Rogalka  


